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„MUSELA JSEM
VYBALIT TAŠKU“
KRISTIINA MÄKI POBĚŽÍ FINÁLE PATNÁCTISTOVKY STRANA 16

Svátek slaví: Kristián

Vědkyně, která stojí za vakcínou Oxford/AstraZeneca, má svou barbínu
Americký výrobce hraček Mattel vyrobil panenku Barbie podle vědkyně stojící za vakcínou proti covidu-19 společnosti AstraZeneca a Oxfordské univerzi-
ty. Panenka je součástí kolekce pěti modelů, které firma vytvořila na počest lékařek a výzkumnic bojujících proti pandemii covidu-19. „Přeji si, aby moje
panenka dětem ukázala obory, o nichž možná nevědí, jako je vakcinologie,“ uvedla vědkyně Sarah Gilbertová. Její vakcína je nyní podle BBC nejpoužíva-
nější očkovací látkou na světě, dávky dostalo přes 170 zemí. Zvěčnění v podobě asi 30 centimetrů velké panenky si vysloužily i sestra na pohotovosti
v New Yorku Amy O’Sullivanová, která ošetřovala tamního prvního pacienta s covidem-19, lékařka Audrey Cruzová z Las Vegas a torontská psychiatrič-
ka Chika Stacy Oriuwaová, jež bojovaly proti diskriminaci a rasismu, výzkumnice Jacqueline Goes de Jesusová, vedoucí týmu sekvenující genom brazil-
ské varianty covidu-19, a doktorka Kirby Whitbyová, spoluzakladatelka společnosti vyrábějící znovupoužitelné chirurgické pláště pro lékaře. AP

„Bavte se, odpadky si
pak odvezte s sebou“
Netradiční festival. Sochy, hudba nebo divadlo v malebné krajině Krušných hor. Königsmühle. Pořadatelé
pracují na záchraně budov. Vzkaz. Respektujte vzácnost a unikátnost místní horské krajiny a přírody STRANA 7
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Obnova známé re-
staurace U Brabců
v Praze 9 se prodra-
ží.Otevře už v září.

Na rekonstrukci se čekalo
dlouho, ale vše se už chýlí
ke konci. Budova z roku 1837,
kde býval hostinec U Brabců,
se brzy bude pyšnit novýmhá-
vem. Za obnovu zmíněného
domu zaplatí Praha 9 celkem
96,8 milionu korun. Vyplývá
to z dodatků smlouvy mezi
radnicí a firmou PP 53, jež má
stavbu na starosti.

Za navýšení ceny staveb-
ních úpravmůže zvláště havá-
rie objektu. Proti původně plá-
nované rekonstrukci, která
měla stát asi o pětinu méně,
bylo nutné část budovy strh-
nout a znovu postavit.

Restaurace s kulturním sá-
lem by se pro veřejnost moh-
la otevřít v září. „Na jubilejní
30. ročník Svatováclavské
pouti na Proseku, která se
bude konat 25. a 26. září, si
společně užijeme veřejnou
kolaudaci staronového hostin-
ce U Brabců,“ uvedl nedávno
na svém Facebooku starosta

deváté městské části Tomáš
Portlík. Novou podobu interié-
ru budovy navrhl architekt
Jan Bouček.

V hlavním sále je zamýšle-
ný restaurační provoz, díky
jeho dispozicím bude možné
prostory upravit na taneční
parket nebo hlediště. Místa
k sezení budou i na ochozu
po obou stranách sálu. Vnější
podoba dřívějšího hostince
vzešla z návrhu ateliéru Drob-
ný Architects. Vycházelo se
přitom z původní předlohy.

Zanedbanou budovu urče-
nou k demolici získala vyso-
čanská radnice v roce 2017
směnou za pozemky na Kro-
cínce. Soukromý vlastník, fir-
ma Prosek 2, na místě pláno-
val postavit bytový dům. Proti
záměru se tehdy postavili
místní obyvatelé – petici za zá-
chranu hostince podepsalo
přes 2000 lidí.

Podle vypsaného tendru
z roku 2019 měly být náklady
na rekonstrukci budovymaxi-
málně 50 milionů korun. Po-
dle smlouvy se stavitelem
z června téhož roku měly
úpravy stát 64,9 milionu ko-
run bez DPH. Kvůli nevyhovu-
jící statice budovy však bylo
nutné její část zbourat. ČTK

Od středy 11. srpna se bude
bourat lávka pro pěší, která
vede přes ulice Opatovská
a V Jezírkách v Praze 11. Bou-
rací práce by měla mít firma
Cirmon hotové do konce srp-
na. Demolice s sebou ponese
omezení dopravy. S úplnou
uzavírkou Opatovské ulice
podle Technické správy ko-
munikací musí řidiči počítat
od 14. do 16. srpna. ČTK

Yo-Yo Ma bude hrát venku
V sobotu 4. září vystoupí na festivalu Prague Sounds po-
řádaném organizačním týmem Strun podzimu světová
hvězda klasické hudby, americký violoncellista Yo-Yo Ma
(na snímku). Hudebník však oproti původním plánům ne-
zahraje v Dvořákově síni Rudolfina, ale na open air plo-
voucí scéně na hladině Vltavy u Slovanského ostrova. MET

Lávka. Bourání
na Opatovské

Praha se může těšit na mimo-
řádnou sportovní událost,
která se stala součástí celosvě-
tového kalendáře triatlonové
série závodů Xterra. Ta zahr-
nuje přes 40 zastávek v 21 stá-
tech včetně legendárního
mistrovství světa na havaj-
skémostrověMaui. Na koupa-
lišti Džbán a v Divoké Šárce

se tento terénní triatlon bude
konat 14. srpna. Na start se
postaví elitní triatlonisté, kte-
ří budou bojovat o české titu-
ly, ale také úplní začátečníci,
pro něž jsou připraveny krat-
ší tratě. Kapacita je při pre-
miérovém ročníku závodu
vmetropoli omezena na pou-
hých 200 účastníků. MET

Kampaň V Praze jako doma,
která má slevami nalákat tu-
risty, přilákala v červenci
do hlavníhoměsta asi 31 tisíc
lidí, oproti loňsku o 30 pro-
cent více. Mezi nejnavštěvo-
vanější atrakce patří mimo
jiné zoo v Troji, petřínská roz-
hledna nebo Staroměstská
radnice. Turisté dostávají,
stejně jako loni, až do konce
srpna za každou noc stráve-
nou v hotelu speciální vou-

chery, na jejichž základě ob-
drží slevy či volné vstupy
do vybraných muzeí, galerií
nebo zoologické zahrady. Tu-
rismus patří mezi oblasti nej-
postiženější pandemií covi-
du-19. Loni přilákala kampaň
do hlavního města přes 70 ti-
síc lidí. Do programu se letos
dosud zapojilo 300 ubytova-
cích zařízení, loni jich bylo
přes 400. Některé hotely už
ale letos neotevřely. ČTK

Hostinec za
sto milionů

7krát3
Hudebník, zpěvák a raper
7krát3 se po roce vrací
na místo činu křtu své de-
butové desky. Společně se
svým live bandem dnes vy-
stoupí na Střeše domu Ra-
dost. Kapacita návštěvníků
je omezená dle aktuálních
vládních nařízení. Předpro-
dej vstupenek probíhá
v síti goout.cz. Prostor
bude otevřený od 19 ho-
din. MAFRA

Malůvky se šíří. Ptactvo zdobí Vinohrady
„V těchto dnech vzniká na Vinohradech výtvarné dílo. Zdi objektu ve Slovenské ulici do-
stávají nový kabát a objevila se na nich řada pěkně vyvedených barevných opeřenců.
V posledních letech je zdobení trafostanic a dalších nevzhledných objektů populární, ne-
jen v Praze, ale i v dalších městech České republiky,“ napsal nám do redakce čtenář Da-
vid Sedlecký a připojil sérii fotografií. Za tuto zveřejněnou získává odměnu 300 korun.
Pokud máte i ve vašem okolí zajímavé dění, pište a posílejte na mms@metro.cz. MET

foto za

300
Kč

JASON BELL

Světová série Xterra.
Bude pro 200 účastníků

Krátce

Pro více žáků
Od září se v prostorách
základní školy Na Bala-
bence v Praze 9 bude
moci učit asi 800 žáků.
Doposud školu navštěvo-
valo o sto dětí méně. Ná-
růst počtu žáků školy
v Libni umožňují staveb-
ní úpravy školských pro-
stor. ČTK

Číslo dne

4150
V Praze bylo ke konci loňské-
ho roku hlášeno 90 183 psů,
tedy o 4150 více než o rok dří-
ve. Chovatelů bylo 82 949.
Nejvíce jich podle něj stejně
jako předloni bylo v Praze 4,
6 a 10. Na rozdíl od předloň-
ska loni mírně převažovaly
feny nad psy. Z čistokrevných
plemen je stále nejpočetnější
jorkšírský teriér, nejčastějším
jménem je dlouhodobě Ben.
Pražané si nejčastěji pořizují
křížence, kterých bylo 19 865.

Turisté. Více lidí
v méně hotelech
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inzerce

Jak to vidím já

Převozník
Vyšehradský tunel byl
otevřen 11. prosince
1904. Podjezd se pocho-
pitelně od té doby rekon-
struoval hned několikrát
a mnohokrát byl také
uzavřen. Naposled před
třinácti lety. Vždycky
mě na dobových fotogra-
fiích rozněžní pohled
na Vyšehradskou skálu
před jejím proděravě-
ním. Na místě, kde je
nyní díra, totiž stával
chatrný domek převozní-
ka. Ten zde plnil funkci
plnohodnotné MHD, pro-
tože se svou loďkou před-
stavoval jediné spojení
mezi Podolím a Podska-
lím. S trochou nadsázky
by se dalo říct, že se díky
aktuální uzavírce situa-
ce opakuje. Pokud ne-
chcete jít po svých nebo
úsek zeširoka objíždět,
lze si zpříjemnit cestu
do práce projížďkou pří-
vozem po Vltavě.
A třeba si přitom vzpo-

menout na chla-
píka, který se
kvůli tomu
proklatému
tunelu mu-
sel kdysi
stěhovat.

Lodě budou pro zajištění náhradní dopravy kolem Vyšehradské skály využity počtvrté. ČTK

Kvůli výměně tramvajových
kolejí nepojedou od této sobo-
ty do pátku 27. srpna tramva-
je mezi zastávkami Výtoň
a Podolská vodárna. Uzavřen
pro tramvaje a auta bude i tu-
nel pod Vyšehradskou ská-
lou, pro pěší a cyklisty zůsta-
ne přístupný.
Výlukou bude přerušeno

tramvajové spojení mezi Pra-
hou 2 a 4. Náměstek primáto-
ra pro dopravu Adam Schein-
herr včera řekl, že město jed-
nalo o možnosti zřídit kolem
skály pontonovýmost. „Bohu-
žel neexistuje možnost, jak
udělat pontonovýmost do za-
táčky,“ řekl.
Přímé náhradní spojení za-

jistí lodě. Lodní linka X21
bude jezdit denně od 6.00
do 22.00, loď pro 160 lidí
bude ve špičkách jezdit kaž-
dých 10minut amimo špičky
každých 15. Zastávky budou
umístěny u přístavních mol
na náplavce Rašínova nábře-
ží a na přístavní hrázi za areá-
lem jachtingového klubu
v Podolí. Přístupy namola ne-
jsou vhodné pro vozíčkáře

ani cestující s dětskými kočár-
ky. K přejezdu tunelem mezi
Výtoní a Podolím bude také
možné zdarma využít sdílená
kola společnosti Rekola. ČTK

FILIP
JAROŠEVSKÝ
redaktor
deníku Metro

ZA

Seznam všech prodejen na www.albert.cz
Akce platí v prodejnách Albert hypermarket od 4. 8. do 10. 8. 2021
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

85%

na 100 g výrobku
bylo použito
120 g masa

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-16

1990
23,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-42

3990
69,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-27

6490
89,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-11

1490
16,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-40

8990
149,90

Česká chuť
Vysočina
• 700 g
• 100 g = 12,85 Kč

Gustona Kečup
• 900 g
• 1 kg = 22,12 Kč
• jemný, ostrý

Albert
Kuchyňské
utěrky
• 1 role
• 2vrstvé

Česká chuť
Vídeňské párky
• 2× 200 g
• 100 g = 16,23 Kč

Albert
Ochucený jogurt
• 130 g
• 100 g = 11,47 Kč
• vybrané druhy

Uzavřený tunel. Přímo
ho lze objet jen po vodě
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Nápis „Vstup pro
zaměstnance“
novináře Koguta
nezastavil v praž-
ských, pařížských,
vídeňských, mos-
kevských ani lisa-
bonských tunelech
podzemní dráhy.

Existuje jen málo lidí, kteří
mají možnost vidět soupravy
metra přímo v tunelu nebo
depu. O nejrůznějších zákou-
tích a chodbách určených
pouze pro zaměstnance ne-
mluvě. Když však profesionál-
ní novinář a fotograf s ruský-
mi kořeny Boris Kogut, jenž
bydlí mnoho let v Praze, ob-
cházel před pár lety knihku-
pectví v hlavním městě, aby
jim nabídl svou prvotinu ma-
pující tato místa po Evropě,
budil spíše rozpaky.
„Manažeři v prodej knihy

moc nevěřili, po pár týdnech
mi však volali a objednávali
další výtisky. Dnes jsem vděč-
ný za to, že mi vycházejí
vstříc knihkupectví po celé
Evropě,“ říká pro deník Met-
ro Kogut.

Pohled do zákulisí
Kogut se při práci na své

první knize dostal do zákulisí
metra v Helsinkách, Moskvě,
Paříži, Praze a Vídni. V publi-
kaci je představeno více
než 350 fotografií souprav
metra v depu, tunelech či sta-
nicích. Kogut, který chtěl být
kdysi strojvedoucím, potkal
při své práci také mnoho pro-
fesionálů. Od vedoucích do-
pravních podniků přes foto-
grafy, spisovatele, zaměst-
nance různých profesí až po
policisty.
„Francouzští policisté byli

například celkem překvape-
ní, že český fotograf umí tak
dobře francouzsky. Během
svého focení jsem samozřej-
mě potkal i spoustu cestují-
cích, od kterých jsem nejed-
nou čerpal cenné rady na lo-
kace i tipy, jak fotit. Napří-
klad v Moskvě byli naopak
přísnější,“ líčí Kogut.

Trable v moskevském
metru
Naprohlídkách prostorme-

tra v Moskvě doprovázel Ko-
guta kvůli předpisům vedou-
cí tiskového oddělení jmé-
nem Arťom. „Jednoho dne
jsme navštívili dvě depa, poté
jsme byli domluvení na večer-

ní focení. Zhruba hodinu
před začátkem jsem však do-
stal od Arťoma zprávu, abych
noční focení absolvoval sám.
Měl tehdy mimochodem prv-
ní rande se svou současnou
manželkou. Ochranka u vstu-
pu do depamě samotného ne-
chtěla pustit, i když jsemměl
všechna potřebná povolení,“
vysvětluje Kogut.
Byla téměř noc a pracovní-

ci si tak na ředitelství nemoh-
li lejstra a povolení ověřit.
„Vysvětlil jsem jim, že

jsem tam už ráno fotografo-
val a kvůli mému focení pro-
bíhala spoustu manévrů se
soupravami metra. Naštěstí
mě napadlo ukázat jim foto-
grafie z onoho ranního foce-
ní, na jejichž základě mě na-
konec do depa vpustili,“ dodá-
vá pro Metro Kogut.

Selfíčko v kolejišti
Následně chtěl Kogut fotit

přímo v kolejišti. To se ale
na počátku nelíbilo ruským
dispečerům. „Znám dobře
bezpečnostní předpisy, a tak
jsem se šel nahlásit na dispe-
čink. Dispečer však omně ne-
věděl, takže mě nechtěl pus-
tit fotit v noci do kolejiště. Na-
konec jsem ho po deseti mi-
nutách přesvědčil. Čas ukazo-
val půl desáté večer, soupra-
vy se konečně vracely
do depa po večerní špičce. Vě-
děl jsem, že intervalmezi sou-
pravami na lince metra činí
téměř čtyřicet sekund. Dispe-
čer pro mě nechal stát někte-
ré soupravy až na třicet
sekund před halou depa,
abych měl možnost pořídit
co nejlepší fotografie. Ještě ni-
kdo přede mnou nedostal ta-
kovou příležitost,“ líčí zážit-
ky Kogut.

Fanda Londýna a Paříže
Koguta nejvíce fascinuje,

podobně jako jiné fanoušky

MHD, takzvané šotouše, met-
ro v Londýně a v Paříži. Oblí-
bil si totiž jejich historii a tra-
dici. Nyní proto připravuje zá-
roveň druhý a třetí díl fotoal-
ba Evropské město, kde se
chce těmtoměstům věnovat.
„Mám k dispozici úplně

unikátní fotografie, které
vznikly díky povolení pořizo-
vat fotografie od vedení do-
pravních podniků v Londýně,
Lisabonu, Bruselu, Barceloně
a dalších evropských měs-
tech,“ plánuje Kogut, který
ve svých knihách s oblibou vy-
užívá jednu specifickou tech-
niku – profesionálně obarvu-
je archivní fotografie.
„Doufám, že čtenáři získají

z mých knih zajímavé infor-
mace, začnou se na metro,
které každodenně používají,
dívat jinýma očima a třeba si
začnou více všímat umění
a architektury, ježmají na do-
sah. A když ne, půjde alespoň
o ideální dárek pro kluky, co
si hrají s vláčky,“ uzavírá se
smíchem Kogut.

Český profesionální novinář
a fotograf Boris Kogut absolvo-
val státní univerzitu doprav-
ních spojů, je kandidátem tech-
nických věd. Od roku 2002
do roku 2005 se věnoval peda-
gogické činnosti.

● Od roku 2005 do roku 2008
pracoval jako vědecký pracov-
ník ve Vědeckém výzkumném
ústavu. Od roku 2000 se zabý-
vá žurnalistikou, fotografií, re-
klamou a PR-aktivitám. Je au-
torem velkého počtu publika-
cí v tisku.

● Od roku 2008 pracuje v čes-
kém vydavatelství. Ovládá ruš-
tinu, češtinu, angličtinu a fran-
couzštinu. Působí také jako
pedagog.

● V roce 2015 začal pracovat
na vlastní knize s názvem Ev-
ropské metro: Fotoalbum. Kni-
ha 1, jež vyšla o tři roky pozdě-
ji. Několik jeho fotografií moh-
li čtenáři deníku Metro vidět
nejen zde, ale také ve zpravo-
daji pražského dopravního

podniku DP kontakt. V něm vy-
šly nejen Kogutovy fotografie,
ale také informace o jeho tvor-
bě.

● Její součástí je také nedůvěra
v internet, které ho naučilo
dětství strávené v Rusku. Pro-
to když se chtěl Kogut více do-
zvědět o pražském metru, se-
známil se rovnou s autorem
knih o něm a půjčil si od něj
soukromou knižní sbírku.

● „Dříve pro ruského kluka bylo
nemyslitelné, že by jednou
mohl vidět Londýn, protože
když někdo dostal vízum
do Anglie, rovnalo se to útěku
z Ruska. V mládí jsem tedy
mohl mít v rukou jen ty časopi-
sy z Anglie a snít, že se jednou
budu moci londýnským met-
rem projet osobně. K sepsání
knihy mě inspirovala chuť udě-
lat knihu o metru podle vlast-
ních představ, propojit v ní his-
torii a současnost a zároveň
zpřístupnit široké veřejnosti
zajímavá zákulisní místa,“ vy-
světluje Kogut.

Boris Kogut v Londýně

Metro projíždějící z Hloubětína na Rajskou zahradu

Vagony Bakerloo Line, jedné z linek metra v Londýně

Vagony v Helsinkách procházejí očistou. 4x ARCHIV BORISE KOGUTA

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Šotoušův sen? S foťákem jej
pouštějí do zákulisí metra

Fotografie najdete na

WWW.METRO.CZ

Boris Kogut



„Při první várce ejlu, kte-
rou jsme v Budvaru
uvařili, jsme se na-
učili nové výrobní
postupy, které
u nás v pivovaru
běžně při vaření
ležáku nepouží-
váme. Například
studené chmelení
lze praktikovat růz-
nými způsoby, sám Mi-
chal je v Nachmelené Opici
zkoušel a ladil několik let. Stu-
deně chmelené ejly se většinou
nechávají zrát poměrně krát-
kou dobu, a proto nás překva-
pilo, jak moc Opičímu Ejlu pro-
spělo dlouhých 6 týdnů ležení,“
říká Petr Košin, podsládek

Budějovický Budvar uva-
řil ve spolupráci s mini-
pivovarem Nachmelená
Opice limitovanou edici
piva Opičí Ejl. Jedná se
o první svrchně kvašené
pivo typu ALE, které se
v národním pivovaru
uvařilo. Pivo s příjemnou
hořkostí a plností uvařili
dlouholetí přátelé pod-
sládek Petr Košin z Bud-
varu a sládek Michal
Kuřec z minipivovaru
Nachmelená Opice.

Budějovické-
ho Budvaru.

Michal Kuřec, sládek pivo-
varu Nachmelená Opice
dodává: "Opičí Ejl je splněním
našeho studentského snu o spo-
lečně uvařeném pivu. Myslím,
že pro oba bylo největší výzvou
aplikovat postupy pro svrchně

kvašené a studeně chmelené
pivo v podmínkám Budvaru.
Výsledné pivo je přesně takové,
jaké jsme chtěli: odpovídá piv-
nímu stylu, je čisté, svěží a veli-
ce pitelné!"

Pivovar Nachmelená Opice
je řemeslný pivovar zalo-
žený roku 2015 rodinou

Valentů a rodinou Kuřeců
sídlící v severomoravském
Krnově. Pivovar vaří pře-
vážně svrchně kvašená
piva, sládek Michal Kuřec
rád objevuje nové a netra-
diční pivní styly. Pivo vaří
obě rodiny s láskou a poko-
rou k řemeslu.
Opičí Ejl se objeví začát-

kem srpna na píp-
ách ve vybraných
budvarských hos-
podách. V nevrat-
ných lahvích o ob-
jemu 0,33l pak
bude limitovaná
edice k prodeji
v obchodech.

Národní pivovar
Budějovický Bud-
var s malými pivo-
vary spolupracuje.
Nejen že nabízí
jejich piva na píp-
ách ve svých hos-
podách, ale spo-
lečně s nimi vaří
i unikátní limito-
vané edice piv. Ne-
dávno uvedl na trh
limitovanou edici
piva Bitter z Obo-
ry, kterou uvařil
létající sládek
Budvaru Aleš Dvo-

řák společně se sládkem
pivovaru Obora Martinem
Novákem. Národní pivovar
chce prostřednictvím spo-
lupráce s malými pivovary
rozšiřovat konzumentům
piva obzory o nové pivní
styly a zároveň se podílet
na rozvoji českého pivovar-
nictví.

Opičí Ejl: první svrchně kvašené pivo z Budvaru INZERCE
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Nezapomenutelná babička
z Rafťáků nebo z filmu Dobl-
ba! Olga Schmidtová zemřela
ve věku 95 let. Skonala v čer-
vnu. Informace se dostala
na veřejnost až nyní. Přišly
s ní Blesk a server super.cz.
V rozhovorech s médii hereč-
ka říkala, že své tělo chce
po smrti darovat na lékařské
účely a až pak chce být pocho-
vána do země.
„Jednou jsem slyšela v roz-

hlase o způsobu pohřbívání
lidí jako kompostu do země.
A mě to nadchlo,“ svěřila se
loni v červnu pro deník Met-

ro. Líbila se jí hlavně předsta-
va, že vrátí přírodě to, co si
od ní celý život brala. „Lidé

se živí třeba zvířaty. Já tedy
ne, protože jsem vegetarián-
ka. Měla jsem vždy pocit, že
mám podíl na vyvražďování
zvířat. Ale já chci být prospěš-
ná i po smrti,“ vysvětlila
Schmidtová tehdy svou tou-
hu být zkompostována.
Herečka Schmidtová se

proslavila scénou ve filmu
Rafťáci. „Já jsem ti chtěla dát
jednu lžičku medicínky. Ote-
vři ústa a šup!“ Schmidtová
se k filmu po 26 letech vráti-
la v roce 1989, kdy se objevi-
la v komedii Slunce, seno
a pár facek. MAP

Na snímku z loňska METRO

Stuhový blesk. Tento snímek je rarita
Fotografovi Pavlu Gabzdylovi se podařilo zachytit na snímku vzácný stuhový blesk, který
má širší kanál s několika výboji. Objevil jej na záběru, jejž pořídil při silné červencové bouř-
ce. Původně si myslel, že je záběr rozmazaný. Stuhový blesk má širší kanál než typický čáro-
vý blesk, tvoří jej několik zpětných výbojů. „Jde o vzácnou událost, kterou se podařilo foto-
graficky zachytit jen velmi výjimečně,“ vysvětlil na serveru in-pocasi.cz Michal Žák z kated-
ry meteorologie a ochrany prostředí Matematicko-fyzikální fakulty UK. PAVEL GABZDYL

715 let od vraždy krále
Olomoučané si pietním průvodem v centru města připo-
mněli 715 let od vraždy posledního panovníka z dynastie
Přemyslovců Václava III. Včerejší průvod historických po-
stavami v čele s vojákem, bosým mnichem, měšťanem
a za doprovodu bubeníka došel ke katedrále svatého Vác-
lava, kde byl tento český, polský a uherský král v roce
1306 ve svých 16 letech zavražděn. ČTK

Starostku našli
pod oknem
mrtvou
Záchranáři a policisté za-
sahovali u případu ženy,
která spadla z okna radni-
ce v centru Kouřimi na Ko-
línsku. Žena byla na místě
mrtvá. Šlo o starostku
města Zuzanu Chmelo-
vou. Server Novinky.cz na-
psal, že politička vyskoči-
la z okna sama. Krimina-
listé předběžně vyloučili
cizí zavinění, příčiny smr-
ti určí pitva.

Lidé si stěžují
na koloběžky
V Českých Budějovicích
začala společnost Lime na-
bízet několik desítek sdíle-
ných elektrokoloběžek.

Radnice tvrdí, že s firmou
o této službě nejednala.
Její manažer se odvolává
na náměstka primátora,
který je na dovolené. Část
místních upozorňuje
na neohleduplné chování
jezdců a na to, že odlože-
né stroje překáží v uli-
cích. Problém řeší i v dal-
ších městech – v Praze,
Brně nebo Hradci Králové.

Materiál zdražuje
Výrobci kovových výrob-
ků kvůli rostoucím ce-
nám oceli a železa zvyšují
ceny svého sortimentu.
Firmy kupují i tyto dražší
výrobky v obavách z další-
ho cenového růstu. Zdra-
žují také jiné stavební ma-
teriály – polystyren, dře-
vo, minerální izolace či
střešní tašky. Zároveň jich
je nedostatek. iDNES.cz

Nehodu vlaků
vyšetřuje policie
pro podezření
ze spáchání obec-
ného ohrožení
z nedbalosti.

Na trati u obceMilavče na Do-
mažlicku, kde se včera ráno
stala tragická nehoda dvou
vlaků, provoz dálkově řídí dis-
pečer. „Trať je vybavená ná-
věstidly a reléovým zabezpe-
čovacím zařízením,“ řekla
mluvčí Správy železnic Nela
Friebová. Nejvyšším zabezpe-
čovacím zařízením na tuzem-
ských tratích je systém ETCS,
který automaticky zastaví
vlak na dálku, na uvedené tra-
ti však není. Podle ministra

dopravy Karla Havlíčka ale
ani při sebelepším zabezpeče-
ní nelze vyloučit selhání lid-
ského faktoru. „Tomu se
nedá zcela vyhnout. Průměr
zemřelých při srážkách vla-
ků u nás v posledních letech
jsou dva ročně. To odpovídá
přibližně tomu, co je v jiných
evropských zemích,“ řekl no-
vinářůmnamístě tragické ne-
hody Havlíček. „Je zajímavé,
že když projel tu žlutou,
a kdyby nedával mechanic-
kým způsobem signály, že po-
kračuje dál, vlak by sám zasta-
vil,“ uvedl k tomuministr.
Jestli měl strojvůdce něja-

ký zdravotní problém, bude
předmětem dalšího vyšetřo-
vání. Podle mluvčího Drážní
inspekce Martina Drápala
není jasné, zda šlo o chybu
strojvedoucího, či dispečera,
nebo selhání techniky. ČTK

Úsek mezi Domažlicemi a vý-
hybnou Radonice u obce Milav-
če, kde se nehoda stala, na dál-
ku řídí dispečer z pracoviště
v Domažlicích.

● Jízda do jednotlivých úseků
je podle Správy železnic povo-
lována návěstidly. Trať je vyba-
vena reléovým zabezpečova-
cím zařízením, které prostřed-
nictvím elektrických obvodů
zajišťuje volnost cesty či
závislost návěstidel na poloze
výhybek. Jeden z vlaků projel

návěstidlo v poloze Stůj ve
výhybně a vjel na jednokolej-
nou trať, před kterou se stroje
měly minout.

● Po srážce na místě zemřeli tři
lidé, desítky jsou zraněné a ško-
dy činí přes 100 milionů korun.
Včerejší střet vlaků je největší
železniční nehodou od minu-
lého léta, kdy se vlaky srazily
na jednokolejné trati u obce
Pernink na Karlovarsku. Při
nehodě zemřeli dva lidé a de-
sítky cestujících se zranily.

Babička. Chtěla pohřeb pak

Krátce

Krátce

Vyhrává Vojtěch
Z představitelů státu
věří lidé nejvíc ministru
zdravotnictví Adamu
Vojtěchovi (46 % Čechů).
Druhým je předseda
Ústavního soudu Pavel
Rychetský. Vyplývá to
z průzkumu CVVM. Nej-
vyšší nedůvěru mají pre-
miér Andrej Babiš a pre-
zident Miloš Zeman. ČTK

Nebe plné hvězd
Noční obloha v první půl-
ce srpna nabídne působi-
vou podívanou. Země
zkříží meteorický roj Per-
seidy. Tyto prachové čás-
tice hoří pravidelně
v zemské atmosféře
a lidé tak pozorují jev
laicky zvaný létavice. Le-
tos jsou podle astrono-
mů nejlepší podmínky
za poslední roky. iDNES.cz

Kdo může
za tragédii?

Proč vlak projel návěstidlo?
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O víkendu se
v krušnohorském
Königsmühle usku-
teční v Česku stále
netradiční festival.

Sochy, hudba nebo divadlo
v tajemné a malebné krajině
Krušných hor. To je česko-ně-
mecký festival, který již de-
set let pomáhá udržovat

funkční velká skupina dobro-
volníků z přilehlých českých
i německých měst a vesnic,
jež pečuje o místní krajinu.
Už od začátku festivalového
setkávání jeho pořadatelé
pracují například na záchra-
ně budov, které na místě osa-
dy stály. „Snažíme se uchrá-
nit zdejší krajinu pro budouc-
nost. Společně s Lesy ČR a Čes-
ko-německým fondem bu-
doucnosti usilujeme o to, aby
místo i nadále fungovalo jako
místo setkání Čechů a Něm-

ců, kteří respektují zdejší
krásnou a cennou přírodu
a společnou historii,“ říká za-
kladatel festivalového setká-
ní, kulturolog a filmař Petr
Mikšíček.
Festival se uskuteční v oko-

lí dávno zaniklé osady Kö-
nigsmühle tento víkend.
Ve třech dnech se návštěvní-
ci mohou těšit na tvorbu
12 landartistů, 40 hudební-
ků, dvou divadel, performerů
a řemeslníků. Mezi lákavá hu-
dební jména patří například

zpěvačka Lenka Dusilová,
The Envlps či novoborská ka-
pela B4. Bude připraven boha-
tý program pro rodiny s dět-
mi, například geolokační hra
s aplikací Živé hory, která po-
mocí vizualizací propojuje
moderní technologie s histo-
rickými událostmi či umož-
ňuje v krajině spatřit zaniklé
objekty v jejich původní po-
době. Novinkou festivalu
bude historická ukázka bojů
u Přísečnice z roku 1641 a pol-
ní mše.

Akci pořádají lidé, kteří re-
spektují vzácnost a unikát-
nost místní přírody. Proto
všem návštěvníkům vzkazu-
jí, aby jejichmyšlenku podpo-
řili. „Prosíme, aby si s sebou
zpátky vzali všechny odpad-
ky a jídlo. Klidně si udělejte
oheň, upečte si buřty, ale vše
si odnášejte. Prosím respek-
tujte zdejší vzácnou přírodu
a krajinu,“ vzkazuje návštěv-
níkům akce přes deník Metro
krušnohorský srdcař Mikší-
ček. MAREK PEŠKA

Petr Mikšíček je rodilý Pražák a dlou-
holetý příznivce Krušných hor, které
se snaží rozumně oživit. Kromě Kö-
nigsmühle působí v nedaleké obci.
„Rozhodl jsem se zachránit starý,
menší průmyslový objekt v Kovář-
ské, a tak nyní provádíme záchranné
práce a připravujeme projekt na opra-
vu a využití této stavby. Chceme vy-
tvořit zážitkové centrum Krušných
hor, kde si perfektně a moderně na-
plánujete dovolenou a dozvíte se lec-
cos o horách. A také bude bavit všech-
ny – malé i velké,“ říká v rozhovoru
pro deník Metro Mikšíček.

V jaké fázi je Königsmühle, který
se několik let snažíte oživit?
Vypadá to, že po deseti letech in-

tenzivní resuscitace v podobě živelné-
ho, až někdy punkového ronění ener-
gie, nápadů a aktivit se nám pacient
probudil k posmrtnému životu. Lidé
obdivují údolí, okolní přírodu, ruiny,
landartová díla a využívají také hor-
skou útulnu, kde se mohou schovat

před deštěm. V Königsmühle jsou
také k vidění tři vizualizace z aplika-
ce Živé hory.

Jak se vám daří na festival dostat
umělce?

No, většinou jsou tvůrci do Kö-
nigsmühle natolik zamilovaní, že při-
jedou vždycky. Stačí jim jen na jaře za-
volat, jestli mohou přijet. Třeba můj
dobrý kamarád z Rašovic u Klášterce
nad Ohří Jakub Kostur. Od roku 2015
nám pomáhal s organizací festivalu
a od roku 2017 se osmělil a začal i tvo-
řit. Sám je tesař, umí to perfektně se
dřevem a je to skvělý kluk.

Na co je třebamyslet, když na fes-
tival jedeme?
Připravte se na to, že země je dost

mokrá, takže si vezměte karimatky,
dobré boty. Přijďte striktně pouze
pěšky. A pokud přijdete kdykoli jin-
dy, platí totéž, a navíc požádám kaž-
dého, aby respektoval zdejší vzácnou
přírodu a krajinu. MAP

inzerce

Landartový festival v Krušných horách letos oslaví deset let. Tématem je retrospektivní ohlédnutí za tím nejlepším z prvních deseti let tvorby. 3x KÖNIGSMÜHLE

Pořadatelé festivalu od prvního
ročníku provádí opravy zaniklé
osady Königsmühle.

● Landartové umění běžně v galeriích
nenajdete. Své přirozené místo nachá-
zí v divoké krajině a je tvořeno vším,
co je ve volné přírodě po ruce, ať už
jde o trávu, kamení, či různé materiály

ze dřeva. Takové umění má společné
to, že je přímo vystaveno zubu času
a dříve či později si je příroda s kraji-
nou berou zpět. V lučních sálech kraji-
ny pod širým nebem lze najít i výstavy
fotografií, linoryty či díla ze skla.
Návštěvníci festivalu si mohou prohléd-
nout landartová díla, která tento týden
pod rukama umělců vznikají.

2 0 2 1

HLASUJTE A VYBERTE
HRAČKU ROKU 2021

od 12. 7. do 12. 9. 2021

www.hracka-roku.cz

Vyhrajte hodnotné poukazy

Podporujeme nadační fond
Radost dětem

@hrackaroku2021

Do krajiny u zaniklé horské
osady opět vstoupí land art

Umění z materiálů, které umělci najdou v přírodě

Rozhovor. „Chceme
nechat místo všem“
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Na mnoha místech v Česku
byla otevřena očkovací místa
bez registrace. Podle posled-
ních údajů je v Praze o ně vel-
ký zájem. Zájemci, kteří se do-
předuneregistrovali, si už při-
šli pro více než 42 tisíc dávek
vakcíny. Největší zájem je
v nově otevřených očkova-
cích místech v obchodních
centrech. Hlásit předem se
lidé nemusí od 12. července,
kdy se otevřela první dvě cen-
tra bez registrace. Ve vyčleně-
ných časech očkují zájemce
bez registrace i některá stáva-
jící centra, jsou ve všech kra-
jích. Pražská centra na Chodo-
vě a hlavním nádraží se ote-
vřela před 23 dny. „Tento tý-
den se do očkovacího centra
v OC Chodov začali vracet ti,
které jsme zde očkovali mezi
prvními. Počet druhých dá-
vek v pondělí převýšil první
očkování. Druhou dávku
jsme podali v 59 procentech
případů z celkových 1082 dá-
vek,“ napsali v pondělí

na Twitter zástupci Institutu
klinické a experimentální
medicíny, který centrumpro-
vozuje. Zájem podle mluvčí
Fakultní nemocnice Bulovka
Evy Libigerové trvá i o očková-
ní jednodávkovou vakcínou
Johnson & Johnson na praž-
skémhlavnímnádraží. Celko-
vě tam už nemocnice vykáza-
la více než 8000 podaných dá-

vek. Zdravotníci Fakultní ne-
mocnice v Motole, která pro-
vozuje očkovací místo v ob-
chodním centru na Smícho-
vě, očkovali podle Hany
Frydrychové z oboru komuni-
kace od 19. července přes
3700 zájemců. Vakcíny jsou
k dispozici také v centru
pražského magistrátu na Vy-
šehradě. ČTK

Rouškovné. Kurz-
arbeit. Ošetřovné.
A další termíny,
které přinesla covi-
dová pandemie.
To všechno teď bu-
dememuset my
všichni zaplatit.

Ještě před pěti lety se mohl
správce státní kasy bít
v hruď. Český státní rozpočet
byl v plusu více než šedesát
jedna miliard korun. A to
v plánech počítala tehdy vlá-
da se sedmdesátimiliardovou
sekerou. Jenže ne každý den
je posvícení.

Schillerová: „S největšími
schodky umím žít“
Covidová smršť loni a letos

však uvrhla erár do hlubo-
kých propadů. Zatímco
v roce 2009, v době počínající
celosvětové hospodářské kri-
ze, byly výdaje vyšší o 192mi-
liard korun, loni už musela
ministryně financí Alena
Schillerová přiznat historic-
ky nejvyšší zadlužení, a to
přes 367miliard korun. „Žije-
me v tak nepřehledné době,

že se těžko dá s něčím kalku-
lovat,“ komentovala loňské
zadlužení ministryně finan-
cí. Připustila, že se tím součas-
ně zapsala do ekonomických
školních čítanek. „Pravděpo-
dobně vstoupím do historie
s největšími schodky a umím
s tím žít. Neuměla bych žít
s tím, že jsme firmám a eko-
nomice nepomohli,“ říká Ale-
na Schillerová.

Vysoké výdaje jen
pod rouškou covidu
Tradičním odpůrcem vlád-

ních kroků je už mnoho let
bývalý ministr financí Miro-
slav Kalousek. Letošních
takřka 280 miliard schodku
mu nevadí.
„Pokud by to byla jednorá-

zová covidová opatření jen
po dobu epidemie, s tím bych
neměl problém. Covidová
opatření však představovala
jen 180 miliard korun a těch
dalších sto miliard korun je
to, že pod rouškou covidu se
vládě zcela vymkly z rukou
povinné výdaje,“ cupuje Ka-
lousek vládu.

Lidé mají plné štrozoky
Na druhé straně ale experti

upozorňují, že právě díky co-
vidu je nynímezi lidmi i na fi-
remních účtech opravdu vel-

ké množství peněz, které by
se teď mohly do ekonomiky
vracet.
„Takzvané nadúspory fi-

rem mimo finanční sektor
představují více než sto dva-
cet miliard korun, obyvatelé
si dokonce naspořili přes sto
devadesát miliard korun. Ty
mohou lidé například vložit
do modernizace domácnos-
tí,“ míní Lenka Kalivodová,
analytička Raiffeisenbank.
Současně ale upozorňuje, že
na hlavu tato úspora
nad plán představuje kolem
dvaceti tisíc korun. „Takému-

síme brát v úvahu, že se to ne-
týká každého, ty miliardy
jsou samozřejmě u mnohem
menšího počtu lidí,“ dodává
Kalivodová.

Před volbami by se zřejmě
rozdávalo míň
Zvýšení důchodů nad in-

flační koeficient, pětitisícové
takzvané rouškové penzis-
tům, příspěvky na to či ono.
Ekonomové se v současnosti
částečně shodují v tom, že vy-
soké výdaje nelze svádět jen
a jen na covidovou pandemii,
i když státní finance hodně

ovlivnila. Určitě nelze podle
nich přehlížet blížící se „vel-
ké“ sněmovní volby. „Že stát
utrácel hodně, to už kritizova-
la zpráva Nejvyššího kontrol-
ního úřadu, která se týkala
připravenosti státu na epide-
mii,“ komentuje státní útraty
Helena Horská, hlavní eko-
nomka Raiffeisenbank. Nelze
podle ní nevidět, že už státní
výdaje jak v roce 2020, tak
v roce 2021 jsou předvolební.
„Třeba zrušení superhrubé
mzdy s tím souvisí,“ uvádí
bankovní ekonomka Hor-
ská. PAVEL HRABICA

Kolektivní imunita

Postupně se otevírají další
očkovací centra bez registrace
po celém Česku.

● V obchodních centrech jsou
už také v Brně, Ostravě, Ústí
nad Labem, Olomouci nebo
Hradci Králové. Tam, kde je
na výběr mezi vakcínami,
lidé většinou volí jednodáv-
kovou. V Praze se neregistro-
vání mohou dát očkovat
i v Kongresovém centru,
v Ústřední vojenské nemocni-

ci či Národním očkovacím
centru v hale O2 universum.

● Očkování bylo zahájeno loni
v prosinci, bylo podáno více
než 10 milionů dávek vakcíny.
Očkováno bylo přes 5,69 milio-
nu lidí alespoň jednou dávkou
a 4,93 milionu má očkování
dokončeno. Odborníci upozor-
ňují, že pro nešíření viru ani
mezi neočkovanými lidmi je
třeba pro kolektivní imunitu
nejméně 70 % proočkovaných.

Covid bude ještě bolet

Propustí stát deset procent
zaměstnanců? Státní kase by
se při snižování dluhu
ulehčilo o 1,5 miliardy.

● Pokud by poslanci zrušili
sníženou daň na naftu,
přibylo by do rozpočtu
asi 6 miliard korun.

● Zmrazení platů státních
zaměstnanců na úrovni roku
2021 by vylepšilo český roz-
počtový výsledek o téměř
30 miliard korun. Zrušení
slev na jízdné dalších šest
miliard.

Rekordní dluh

279,4
Tolik miliard korun činí zatím
letošní schodek státního roz-
počtu. Za prvních pět měsíců
utratila vláda navíc oproti plá-
nu asi 255 miliard korun,
za poslední dva měsíce „jen“
25 miliard korun. Do půlky
prázdnin si tak každý obyva-
tel Česka připsal na vlastní
sekeru více než 26 tisíc ko-
run, o které je ve virtuálním
minusu. Na celý letošní rok je
plánován schodek 500 mili-
ard korun.

Citát

Státní schodek 390
miliard korun, plánova-
ných na příští rok,
je nepochopitelný,
rozpočtově zločinný.
MIROSLAV KALOUSEK
EXMINISTR FINANCÍ

JIŘÍ KRAMPOL
„Třiaosmdesátka je krásný věk.
Ale leda tak pro mořskou želvu.“
Čtěte nawww.5plus2.cz

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

UŽ ZÍTRA

Státní dluh. Kdyby nebyly
volby, byl by covid levnější?

Bez registrace. Češi
mají o očkování zájem

inzerce
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Hlava katolické círk-
ve opět „úřaduje“.

Papež František včera obno-
vil středeční generální au-
dience, přerušené kvůli čer-
vencové operaci. Během se-
tkání s věřícími povzbudil
obyvatele Libanonu, kteří si
včera připomněli první výro-
čí ničivého výbuchu v bejrút-
ském přístavu. Řekl, že si vel-
mi přeje navštívit tuto zemi.
Papež uvedl, že kvůli hos-

podářské a politické krizi
v zemi mnoho Libanonců
ztratilo chuť žít. Hlava kato-
lické církve doufá, že konfe-
rencemezinárodních donáto-
rů, kterou svolala Francie,

skončí úspěšně. Francie by
na ní chtěla vybrat přes
350 milionů dolarů. Libano-
nu popřál, aby se stal symbo-
lem bratrství a míru na Blíz-
kém východě.
Vatikán se věnuje situaci

v Libanonu dlouhodobě.
V červenci například hostil se-
tkání a modlitbu lídrů křes-
ťanských církví, jež v zemi
působí.
Papež na generální audien-

ci vystoupil poprvé od červen-
cové operace, při nížmu léka-
ři odebrali část tlustého stře-
va. V nemocnici zůstal deset
dnů, do 14. července. Podle
agentury AP se včera papež
František pohyboval bez cizí
pomoci a audience se zúčast-
nily stovky věřících. ČTK

Citát

Drazí Libanonci, velmi
si přeji vás navštívit.
PAPEŽ FRANTIŠEK
HLAVA KATOLICKÉ CÍRKVE

Dvoje americké kulatiny
Zdánlivě pohádkový osud potkal americkou herečku
Meghan Markleovou, která včera oslavila čtyřicátiny.
Vdala se totiž do britské královské rodiny – za ženu si ji
vyvolil bratr následníka trůnu, princ Harry. Nakonec ale
bylo všechno jinak. Po roce a půl od svatby pár oznámil,
že se vzdá své role v královské rodině a chce žít nezávisle
v USA. O 20 let více je od včera americkému právníkovi
a demokratickému politikovi Baracku Obamovi. Do dějin
se zapsal jako první afroamerický prezident USA či jako
nositel Nobelovy ceny za mír, jejíž udělení ale vzbudilo
smíšené reakce. Kromě pochvalných hlasů se ozvala také
kritika, podle které šéf Bílého domu během tak krátkého
působení ve funkci nedosáhl konkrétních výsledků. 2x AP

Maturoval místo
své přítelkyně
Senegalský student se
přestrojil za ženu a v dám-
ském oblečení chtěl složit
maturitní zkoušku namís-
to své přítelkyně. Oblékl
si červenou sukni s čer-
ným potiskem, pokrývku
hlavy a ještě šálu, aby do-
konale zmátl zkoušející.
Byl však odhalen a pár sta-
ne před soudem kvůli pod-
vodu při zkouškách a spol-
čení.

Pán prstenů bude
k vidění za rok
Napjatě očekávaná první
epizoda televizního seriá-
lu, který na motivy trilo-
gie Pán prstenů britského
spisovatele J. R. R. Tolkie-
na natáčí společnost
Amazon, bude odvysílána
2. září 2022. Natáčení
úvodní řady seriálu vzni-
kajícího na Novém Zélan-
du bylo dokončeno 2. srp-
na, studio Amazon už zve-
řejnilo i první snímek. ČTK

Číslo dne

27
Policie v americkém státě
New Hampshire zatkla muže,
který žil téměř tři desetiletí
uprostřed lesů. Jednaosmde-
sátiletý David Lidstone přezdí-
vaný Říční Dave si postavil
malou chatu, kterou vybavil
solárními panely, ovocnou
a zeleninovou zahradou či
kurníkem pro kuřata. Ukáza-
lo se ale, že 27 let obýval
soukromý pozemek a nyní
čelí obvinění z nelegálního
squattingu.

inzerce

Papež má přání
navštívit Libanon

Krátce
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Seriál naservíroval
divákům záporá-
ka, se kterým se
budou i filmoví hr-
dinové odMarve-
lu potýkat v násle-
dujících letech.

Psát Strážce streamu o letoš-
ních marvelovských seriá-
lech nemá smysl, protože si
své fandy a pochvalné kritiky
bez problému najdou tak
jako tak. Tohoto motta jsem
se úzkostlivě držel až do chví-
le, kdy jsem si po zhlédnutí
nejnovějšího z nich – šestidíl-
ného Lokiho – přečetl někte-
ré internetové komentáře.
Seknout po vynikajících
Avengers: Endgame s kouká-
ním na marvelovské počiny,
kór ty seriálové, je jistě láka-
vé. V diskusích to však prohla-
šují spíše pozéři. Tahle znač-
ka totiž ještě zdaleka neřekla
poslední slovo, a o důležitosti
méně pompézní seriálové vět-
ve nás před pár dvěma týdny
přesvědčil právě lstivý seriálo-
vý bůh.
Seriály WandaVision a Fal-

con a Winter Soldier byly
v první polovině roku velký-
mi seriálovými událostmi. Ač-
koli v tuzemsku kralovaly
žebříčku nejnavštěvovaněj-
ších seriálových profilů
na portálu československé fil-
mové databáze ČSFD, našlo
se mnoho těch, kteří o seriá-
lech prohlašovali, že jsou zby-

tečné a na svět MCUmají pra-
malý vliv. Tuhle kritiku po-
dle mého názoru naplno pro-
lomil až Loki, a to ve svémpo-
sledním díle. Naservíroval di-
vákům totiž záporáka, se kte-
rým se budou i filmoví hrdi-
nové odMarvelu potýkat v ná-
sledujících letech. Článek
o Lokim a spol. proto nesměl
chybět v naší internetové rub-
rice Strážce streamu.

Nudný start
Pokud vám vadí spoilery,

čtěte následující řádky s opa-
trností. Když se nám v lednu
představila WandaVision,
brzy většina z nás zjistila, že
se o seriálu lépe spekuluje se
zasvěcenými kamarády, než
se na něj kouká. Příliš fandů
starých amerických sitkomů
ve svém okolí nemám a sám
jím nejsem, proto mě ani se-
roš, který jim chytře vzdává
holt, příliš nezaujal. Nakou-
kal jsem ho v podstatě trochu
na sílu, a ačkoli tak činím ne-
rad, příliš netuším, co bych
na něm měl konkrétně vy-
zdvihnout či pochválit. Děje
tu opravdu moc nenajdete,
jako epilog vztahu ústřed-
ních protagonistů nicméně
funguje celkemdobře. V tako-
vémto provedení ale „první
oficiální“ marvelovský seriál
asi čekal málokdo.

Parťáci poflakující se
po Praze
The Falcon and the Winter

Soldier byl pro mě tím seriá-
lem, při jehož sledování jsem
si spravil chuť. Šestidílné dob-

rodružství dvou parťáků Kapi-
tána Ameriky, kteří se vyrov-
návají s jeho odkazem, sice
opět nemá dalekosáhlé dopa-
dy na svět MCU, pořád se tu
ale kromě jiného vyprofilo-
val nástupce Stevea Rogerse.
Povědomé lokace ulic Staré-
ho Města pražského, kudy se
hrdinové seriálu procházejí,
jsou pak příjemným bonu-
sem. Navíc se tu vyprofilují
další noví klaďasové i záporá-
ci. Dopad naMCU je tedy sluš-
ný. V porovnání s tím, s čím
přišel Loki, je však nicotný.

Vyhlížení nového Thanose
Poté, co Loki v podání her-

ce Toma Hiddlestona ukradl
běhemudálostí Avengers: En-
dgame magický Tesseract,
byla jeho alternativní verze
přinesena do Time Variance
Authority (TVA), byrokratic-
ké organizace, která existuje
mimo čas a prostor a monito-
ruje časovou osu. Seriál Loki
je tak daleko méně komorní
než jeho předchůdci a nešetři-
lo se na efektech. Thorův bra-
tr nicméně v šesté epizodě za-
žije dějový twist, který má
pro svět Marvelu dalekosáhlé
důsledky.
Kromě toho, že dojde k vy-

tvoření takzvaného mnoho-
vesmíru, nám jeho tvůrci
představují nového záporá-
ka. Přesněji řečeno nového
Thanose, který bude trápit hr-
diny nové éry marveláckého
vesmíru. Tím není nikdo jiný
než komiksový superpa-
douch Kang Dobyvatel (Jo-
nathan Majors). Ten se měl

sice poprvé objevit až ve troj-
ce Ant-Mana, ale Marvel ho
vytasil nečekaně právě na te-
levizní obrazovce.

Bude se cestovat
Kang má doslova změnit

budoucnost filmů od Marve-
lu. Tenhle slavný záporák
sice nemá žádné superschop-
nosti, umí ale cestovat mezi
paralelními vesmíry, díky če-
muž některé jeho verze lační
po ovládnutí všech nespočet-
ných realit. Nejméně příští
dekádu tak strávíme v jeho
přítomnosti. Nebezpečného
protivníka v něm za dva roky
najdou Ant-Man a Wasp. Do-
pady mnohovesmírové vál-
ky, kterou dříve vedl se svý-
mi dalšími verzemi, pocítíme
také v Eternals. Návštěvníci
z jiných vesmírů dorazí
i ve trojce Spider-Mana. Důle-

žitou roli Kang sehraje také
v případě dvojky Doctora
Strange. Ten má mnoho-
vesmír přímo v názvu. A aby
toho nebylomálo, Loki se vrá-
tí v druhé sérii.
Jak tedy jistě uznáte, mar-

velovská seriálová větev není
pro světMCUk zahození. Prá-
vě naopak. Zároveň ale jako
fanoušek tuším, že se i v Lo-
kim jelo na půl plynu a seriá-
lový marvelovský svět může
být v budoucnu ještě o něco
šťavnatější. Na podzim letoš-
ního roku má být pak v tu-
zemsku konečně legálně do-
stupná platforma Disney+,
kde mívají marvelácké sero-
še premiéry. Nebude tak již
nutné nové díly shánět jinde.

Billie Eilish
Happier Than Ever
Po debutovém albu When

We All Fall Asleep, Where Do
We Go? Billie Eilish změnila
vizáž a vydává další studiov-
ku s názvem Happier Than
Ever. Devatenáctiletá zpěvač-
ka a autorkamá na svém kon-
tě i megahit Bad Guy, který
už překročil miliardu zhléd-
nutí na YouTube.
Universal Music, 419 Kč

Carcassonne
Hra Carcassonne je držitel-

kou prestižních ocenění
Spiel des Jahres a Deutcher
Spielepreis. Podstata hry je
vlastně jednoduchá. Stavíte
města, kostely, řeky, krajiny
a další a zabíráte je různými
figurkami. Vzniklo zatím cel-
kem deset rozšíření. V Česku
už je 20 let a vychází výroční
česká edice.
Mindok, 799 Kč

J. M. Winchesterová
Ještě jedna lež

Novéměstomělo v této kni-
ze znamenat nový začátek.
Když jde Kelsey poprvé vy-
zvednout ze školky dceru, ne-
tuší, že ji čeká spíš noční
můra. Dcera totiž zmizela a ni-
kdo si není vědom, že do škol-
ky vůbec měla nastoupit. Ten-
týž den stejným způsobem
zmizel i Kelseyin manžel.
Metafora, 329 Kč IBE

Loki cestuje časem amění historii lidstva. DISNEY+

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Karin Ann zpět k renesanci
Slovenská zpěvačka Karin Ann přichází s novým klipem.
Text písničky s názvem in company o osamocení a uvězně-
ní uvnitř své vlastní hlavy se ve videu naplňuje prostřednic-
tvím renesančních obrazů, které ožívají. Video stihlo vy-
hrát ocenění Best Production Design na LA Music Video
Awards a bylo také nominováno na dvě další ocenění. MET

BRAINZONE
Letní večer. Čím se zabavit?

Jsou seriály ze světa Marvelu
zbytečné? Po Lokim už nikoli



www.metro.cz SERVIS čtvrtek 5. srpna 2021 11

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

Teplotní rekordy: 9,2 °C (1882) 35,7 °C (1830) Bio:

a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2021 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití
a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

„Jdu s bělavou
patou, mám botičku
zlatou rozbitou.“

SYLVIE ANEŽKA HERMIONA
Facebook

Slova vpisujte okolo číslice doprava,
první písmeno je vždy nad číslicí.
1. nápoj s kofeinem 2. která 3. nápoj ? Cola
4. opak „pozdě“ 5. tajenka 6. rychlý chod koně
7. starořekové 8. ozn. písmene í (hovor.) 9. indián

Počasí

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.05 Zavolejte porodní se-
střičky VIII (6/8)

17.00 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 První republika (14/22)
21.05 Sanitka 2 (3/13)
22.05 55 minut s Miroslavem

Donutilem
23.00 Komisař Montalbano
00.50 AZ-kvíz
01.25 Banánové rybičky
01.55 Ignis Brunensis 2009
02.20 Dobré ráno
04.50 Po stopách hvězd
05.15 Etiketa

15.45 Nezkrotná Angelika
17.10 Auto moto svět
17.40 Fotbal: FK Jablonec –

Celtic Glasgow
Přímý přenos utkání 3. před-
kola Evropské ligy UEFA

19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Oscar
21.30 Kdo najde přítele, najde

poklad
23.10 V nejluxusnější věznici

světa
00.00 Vzestup civilizace II
00.50 Evropské zámky a paláce
01.45 Expedice Grand Canyon
02.10 Krásy evropského pobřeží
02.20 Rodinné křižovatky

15.55 Můj přítel Monk IV (2)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.15 Comeback
18.50 Hospoda (46)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Kriminálka Anděl II (7)
21.25 Kriminálka Anděl II (8)
22.35 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans IV
(16)

23.30 Můj přítel Monk IV (1, 2)
01.20 Odložené případy III (7)
02.00 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans IV
(15)

03.05 Co na to Češi

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 Linka (1)

Dramatický seriál (ČR, 2019)
21.25 Poklad z půdy
22.30 Telebazar
23.35 Policie v akci
00.30 Komisař Rex IV (12)

Poslední zápas. Krimiseriál
(N/Rak., 1998)

01.35 Policie Hamburk VI (18)
Nerozluční. Krimiseriál
(N, 2011)

02.35 Policie Hamburk VI (19)
03.40 Prostřeno!
05.15 Pohoda u krbu

09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
11.00 RACE ACROSS THE

WORLD
11.30 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 ÓČKO E-SPORT
14.40 Óčko trendy
15.00 KITKAT ÓČKO CHART
17.05 Óčko hity
18.00 #NAÓČKUJSEHUDBOU
18.15 Óčko hity
19.00 VIP DESÍTKA
19.50 Óčko hity
21.00 O BLACK LIST SPECIÁL
22.00 O BLACK LIST PARTY
23.00 Óčko flirt
1.00 RACE ACROSS THE

WORLD

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

DNES ZÍTRA SOBOTA NEDĚLE

16/20 °C 20/24 °C 24/28 °C 21/25 °C

Sudoku

TV tipy
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Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

DUHA V SRDCI
Naše rodina je takzvaně tradiční. Máma, táta a dvě děti. Žije-
me s mužem vmanželství. Je to naše volba. Takhle jsme to
chtěli a jsme tak spokojení. Spousta našich kamarádů vycho-
vává děti, aniž by se oženili či vdali, někteří se rozvedli, jiní
mají děti s různými otci nebo matkami nebo nemají děti vů-
bec. A máme ve svém okolí i stejnopohlavní páry s dětmi
i bez. Manželství a rodičovství považuju za skvělou věc. Tedy
pro mě. Nikomu jinémumanželství nenutím. (Kájo, Táňo,
vy víte, že to nemyslím vážně, když vás prudím otázkami,
kdy se budete konečně vdávat, že jo? Chápete, že mi jde je-
nom o ten mejdan a roli svědkyně, viďte?)
Ale zároveň přeju všem, kdo o manželství stojí, aby ho moh-
li mít taky. Věřím, že ani mě, ale ani instituci manželství

jako takové nikterak ne-
ohrozí, když budou mít
dvě holky nebo dva kluci
možnost se právoplatně
vzít. Když jejich rodinu,
a zejména jejich děti bu-
dou chránit stejné záko-
ny jako chrání moji rodi-
nu a moje děti.

Tento týden se koná Prague Pride, festival, který připomíná,
že každý člověk si zaslouží respekt bez ohledu na sexuální
orientaci a genderovou identitu. Ta může být heterosexuál-
ní, homosexuální, bisexuální, mužská, ženská, neurčitá
nebo třeba i proměnlivá. Možná tomu všemu ani nemusíme
rozumět, nemusí se nám všem líbit výstřední stylizace
některých queer lidí, ale co musíme, je chovat se k sobě
slušně.
Nikdo si svou sexuální a genderovou identitu nevybírá, ani
LGBT+ lidé. Ale každý z nás se může rozhodnout, že se bude
k ostatním chovat s respektem. Duhový Pride týden je skvě-
lá příležitost si to uvědomit.

Jan Neuvirt
Radši vybalím
kytaru nebo jdu

na pivo.

Děkujeme za
váš článek
Ráda bych dodatečně po-
děkovala redaktorovi Fili-
pu Jaroševskému za jeho
článek k tématu zastavění
zahrádek ve Vysočanech.
Velmi jsme ocenili, že ač-
koli zřejmě vycházel z do-
stupných informací a for-
muloval myšlenky samo-
statně, dokázal vyváženě
vystihnout to podstatné.
To je dost úctyhodné. Bu-
deme samozřejmě rádi,
pokud se o téma bude zají-
mat i nadále. Stejné za-
hrádky byly v červnu totál-
ně srovnány se zemí kvůli
výstavbě školy, jen proto,
že se na 200 hektarech ne-
našel kousek nezelené plo-
chy patřící developerům.
Jsme z toho, co se tu děje,
smutní, ale doufáme, že
už je počet obyvatel po-
stupně dostatečně velký
na to, abychom si nene-
chali vše líbit. Díky ještě
jednou.

MONIKA DOMINCOVÁ

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Výletní tramvaj T3 Coupé, která vznikla ve spolupráci se studiem
designérky Anny Marešové, brázdí pražské koleje. K vidění byla
i tento týden na Karlově náměstí. Ačkoli bylo počasí deštivé,
skupina lidí, která v ní jela na projížďku, si to vysloveně užívala.
#mojemetro #metrotag #t3coupe #praha

KLÍČ

Řešení sudoku

Citát

Manželství
a rodičovství
považuju
za skvělou věc.

Bohumila Tušková
Umě ani populární
nebyly, na televizi
moc nekoukám.

Daniel Šebek
Sledoval jsem
to už před

lockdownem.

Sledujete streamovací služby i po lockdownu?

Anketa

Dopisy a vzkazy

Komiks

@mojemetro

Řešení luštěnky

Sloupek

DOBRÝ DEN, JMENUJI SE

JULIE ČERVENÁ
BYLOMI PĚTATŘICET
AMÁMDVĚMALÉ DĚTI
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Odborníci ze společnosti Va-
leo a Vysokého učení technic-
kého v Brně vyvíjejí laserový
senzor pro autonomní ná-
kladní automobily. Ten by
měl umožnit jejich bezpeč-
nou a plynulou jízdu v do-
pravní zácpě, automatický
rozjezd vozu a přejezd mezi
jízdními pruhy či odbočení.
Projekt finančně podpořila
Technologická agentura ČR
téměř 19miliony korun z pro-
gramu Doprava 2020+. „Do
roku 2023 bychommohli mít
senzor již plně otestovaný,“
říká deníku Metro Leoš Dvo-
řák, šéf vývojového centra Va-
leo v Praze.

Co vás přivedlo na myšlen-
ku vyvinout zcela nový la-
serový senzor pro auto-
nomní náklaďáky?
Na současném trhu není

k dispozici žádný sériově vy-
ráběný 3D LiDAR vhodný
pro aplikaci na nákladních
vozech. Rotační senzory jsou
nákladné a mechanicky ne-
jsou dostatečně odolné
pro využití na vozidlech. Hyb-
ridní LiDARy jsou zase citlivé
na vibrace a teplotní změny.
Jejich zástavba do náklad-
ních automobilů je složitá.

Žádný univerzální senzor,
který je předmětem vaše-
ho výzkumu, tedy zatím
na trhu neexistuje?
V současné době neexistu-

je podobné dostupné řešení
pro nákladní ani pro osobní
automobily. Nejsou tedy
k dispozici ani algoritmy

umožňující fúzi dat z takové-
ho laserového senzoru s daty
z ostatních senzorů ve voze,
a ani funkce pokročilých asis-
tenčních systémů na této fúzi
založené.

V čem je tedy vámi navrho-
vaná technologie inovativ-
ní?
Jde o zábleskový LiDAR,

který poskytne prostorovou
3D informaci o objektech
v okolí vozidla. Celá scéna je
desetkrát za sekundu osvětle-
na okemneviditelným zábles-
kem a odražené paprsky jsou
poté speciální optikou nasmě-
rovány na fotocitlivý čip. Ten
na základě rozdílu času mezi
zábleskem a jeho zachyce-
nýmodrazemod okolních ob-
jektů vytvoří prostorovou síť
bodů. Seskupení takto získa-
ných bodů se nazývá
pointcloud a je základní in-
formací poskytovanou naším
senzorem. Paprsek je kaž-
dých 0,4 úhlového stupně
a tvoří ve výsledku tvar po-
dobný vějíři.

Co se děje s touto informa-
cí dále?
Získaný pointcloud bude

v dalším kroku pomocí sofis-
tikovaných algoritmů, mate-
matických modelů a systému
umělé inteligence v reálném
čase převeden na fyzické ob-
jekty jako auta, chodce nebo
cyklisty. Tyto účastníky silnič-
ního provozu již můžeme
umístit do digitální mapy
okolí vozidla, čímž budeme
mít k dispozici informaci,

kde nám hrozí nějaký střet
nebo je-li v okolí vozidla vol-
ný prostor. Náš senzor umož-
ní dosažení vysokémíry auto-
nomie při řízení automobilu.
Bezpečnosti jízdy pak dosáh-
neme spojením dat ze zábles-
kového laserového senzoru
s dalšími standardními senzo-
ry umístěnými ve vozidle.

Váš výzkum této proble-
matiky má ale širší záběr…
To máte pravdu. Součástí

projektu je i výzkum a vývoj
nástrojů pro multisenzoric-

kou fúzi aplikovatelnou v ob-
lasti autonomní jízdy náklad-
ních vozů. Cílem je umožnit
sledování statických a pohyb-
livých objektů v okolí vozu
pomocí algoritmů vyvíje-
ných pro optimální odhad sta-
vu v aktuálním čase. Hlav-
ním výstupem této fúze bude
informace o poloze, rozmě-
rech a směru pohybu objektů
detekovaných jednotlivými
senzory.

Řešíte i komplexní propo-
jení nového laserového

senzoru s funkcemi asis-
tenčních systémů ve vozi-
dle?
Ano, to je nedílná součást

výzkumného projektu. Ten
tak přinese i výsledky v podo-
bě sady funkcí asistenčních
systémů zahrnující napří-
klad funkci autonomní jízdy
v dopravní zácpě či funkci au-
tomatického rozjezdu, která
je základním stavebním ka-
menem autonomní jízdy. Ří-
dící systém sám určí, zda je
automatizovaný rozjezd ná-
kladního automobilu bezpeč-
ný. Zaměřujeme se ale i na
funkce umožňující sledování
mrtvých úhlů zpětných zrcá-
tek, funkce pro bezpečné pře-
jetí z pruhu do pruhu či auto-
matického brzdění a korekce
dráhy při náhlém výskytu
překážky v místě, kde se ná-
kladní vůz chystá odbočit.

Kdy předpokládáte, že la-
serový senzor bude připra-
vený k používání?
Testování senzoru proběh-

ne v příštím roce, kdy náš vý-
zkumný projekt v jeho závě-
ru také končí. Zároveň budou
probíhat testy jeho instalace
na nákladním voze. A to jed-
nak testy podle předem při-
pravených scénářů provádě-
né na polygonu a jednak tes-
ty při najíždění tisíců kilome-
trů v reálném provozu. Po do-
konalém otestování může
být produkt uveden na trh.

PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.cz

Leoš Dvořák, šéf vývojového centra Valeo v Praze

Testování přímo na různých typech dopravních prostředků je v plném proudu. 3x VALEO

Čeští odborníci vyvíjejí mozek
pro nákladní auta budoucnosti



Práce - nabídka
• Práce v Praze pro muže i
ženy ve skladech, ubytování
možné, zálohy. Pozice: Vy-
skladňování, balení nebo říze-
ní VZV. Svoz z metra Opatov.
Tel: 731420914 236186

• Půjčovna stavebních strojů
na Praze 10 přijme zámečníky,
elektrikáře, montážníky, stroj-
níky. Nástup možný ihned.
Tel.: 606631354 236275

• Řidiče sk. C+E přijme firma v
Praze 9, smlouva na HPP, plat
35.000 – 45.000 Kč. Nástup
možný ihned. Tel: 777 610
747,
hana.machova@elektrizace.cz237468

• Elektromontéra s vyhl. 50,
praxí, na HPP přijme firma v
P9, plat 35.000 – 45.000 Kč. Ná-
stup možný ihned. Tel:
777610747,
hana.machova@elektrizace.cz237478

• ANVI TRADE s.r.o. (Krč) – při-
jme skladníka, nutná praxe s
VZV. Pracovní doba Po-Pá. V
případě zájmu volejte panaMi-
lana Smetanu: 724 155 556. 237690

• Chráněná dílna Praha – Za-
hradní Město, přijme osoby
částečně či plně invalidní na
pozice kompletace papíro-
vých tašek, balení textilu,
úklid kanceláří, administrativa
ve mzdové účtárně. Kontakt
Eva Nováková, tel :+420 608
672 908 email:
eva.novakova@vilanacare.cz237723

• Hledáme pracovníky ostra-
hy byt. domů v Praze 9, 4 a 1
na obchůzkovou strážní služ-
bu na DPP. Zálohy možné, čis-
tý RT. Tel: 777077611, volat
8-17h po-pá. 237734

• Městská část Praha 6 - Úřad
městské části nabízí výkon prá-
ce referenta SPECIÁLNÍCH STA-
VEB (Stavební úřad). Bližší in-
formace jsou zveřejněny na
webových stránkáchwww.pra-
ha6.cz v rubrice Potřebuji řešit
- Volná pracovní místa nebo
na https://www.e-zamestna-
ni.cz . Lhůta pro doručení při-
hlášky s doklady : 16.08.2021 v
podatelně Úřadu městské čás-
ti Praha 6. Kontakt: Ing. Jana
Emrová, tel. 220 189 709.237921

• Přijmeme kuchaře pro re-
staurace v centru Prahy, denní
mzda od 2.500 Kč/směna. Ná-
stup možný ihned. Tel.
776330088237907

• Brigáda pro každého - pulto-
vý prodej lahůdek/dopek peči-
va. 143-155.70 Kč/hod, zálo-
hy, zaškolení. Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz237948

• Doplňování zboží
143-163.90 Kč/hod, noční/den-
ní směny, ONLINE REZERVACE,
zálohy denně, nástup ihned,
prodejny v Praze a okolí. Tel:
222534534237972

• Nabízíme 140 - 235 Kč/hod
za PRÁCI ve SKLADU - příprava
zboží/řidič VZV. Pravidelné zá-
lohy, dlouhodobá spolupráce,
možnost ubytování. Tel.:
222534534237993

• PRÁCE na POKLADNĚ
143-149 Kč/hod. Prodejny po
celé Praze, směny dle Vašich
možností, zaškolení samozřej-
mostí. Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz238014

• KOMWAG přijme závozní-
ky, 1000/den, DPP – výplata
1x týdně, HPP 18-23.000 + 13,
14 plat, strav. paušál, přísp. na
dovolenou aj. Vol. zdarma
800566924238036

• KOMWAGpřijme prac. údrž-
by zeleně, 800/den, DPP – vý-
plata 1x týdně, HPP 20-23.400
+ 13., 14. plat, aj. Vhodné i pro
ženy. Vol. zdarma 800566924 238038

• KOMWAG přijme prac. na
úklid ulic, HPP 17.000-20.700 +
13., 14. plat, strav. paušál, pří-
sp. na dovolenou aj. Vol. zdar-
ma 800566924 238040

• KOMWAG přijme řidiče sk.
C, HPP 31.800-36.000, nábor.
př. 60.000, služební byt, 13.,
14. plat, strav. paušál, přísp.
na dov. aj. Vol. zdarma
800566924238042

• PRÁCE PRO KAŽDÉHO! Pení-
ze denně, stravenky, paušál,
přísp. na MHD. 150 Kč/h fix!
Nováčky zaškolíme. Callcent-
rum. Praha 3. Tel: 778440512238086

• Dům pro seniory na Praze 4
přijme všeobecné/praktické
sestry do směnného provozu s
nástupem možným ihned. Po-
žadujeme: středoškolské / vy-
sokoškolské vzdělání, odbor-
nou způsobilost k výkonu po-
volání dle zákona č.96/2004
Sb. Pozitivní vztah k senio-
rům, spolehlivost. Nabízíme:
práci ve stabilní organizaci, zá-
zemí a příjemné pracovní pro-
středí, dotované stravování,
možnost získání Multisport
karty. Dobré platové podmín-
ky. Email:
info@dumseniorumichle.cz,
tel: 604343450. 238128

• ***hotel v Praze 4 přijme
servírku/číšníka na HPP, krát-
ký/dlouhý týden, 12 hod. smě-
ny. Nástup dohodou. Info.:
602759015, e-mail:
korinek@hotel-ilf.cz238135

• Ostraha - Modřany P4 pro
Osobu ČID (částečný invalida).
Jedná se o 12 hod směny –
denní + noční. HPP na 180-190
hod. Plat 96.60 ,- Kč / hod +
příplatky. Nástup možný
ihned. Tel: 734513843238182

Nemovitosti - nabídka

Nemovitosti - poptávka

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121. 236923

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar. Tel.:
739641969.237800

Služby - nabídka
• Veškerá údržba zahrad Pra-
ha a Středočeský kraj. Tel.:
724672166238133

Knihy a časopisy

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 236958

Starožitnosti

• Solidní sběratel koupí: veš-
keré starožitnosti od houslí,
hodin, šperků, obrazů, sošek
až po nábytek. Solidní jedná-
ní, platba v hotovosti.
604806535237793

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 238184

Byty - poptávka

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121 236888

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665237281

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar. Tel.:
739641969.237833

• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
14 tis, větší do 19 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 minut, čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088238165

Vzdělávání - nabídka
• Wer lernt mich deutsch!?
(Wer will deutsch lernen?")
Suche Ferienzimmer,PRAHA
15.08.-03.09. Kontakt: Eduard
G. Siller (47/170/70) Tel./what-
sapp: 0049-160-7563246237968

Ostatní
• KNIHY! Koupím knihy nověj-
ší i starší + starožitný a retro
nábytek do stylové čítárny -
křesla, židle, stolky, lampy, ob-
razy, knihovny aj. T.
603478873236069

• Brambory, králíky, vajíčka,
slepice, suš. houby, med, mák,
jahody, švestky, rybíz, třešně.
Tel.: 723266481238203

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

MOJE RANNÍ DÁVKA
INFORMACÍ

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu, chalupu, stavební

pozemek na horách či v dojezdové
vzdálenosti do hor. Krkonoše,

Orlické, Jizerky, Šumava. Může být
i Vysočina. Na stavu nezáleží, spíše

na místě. Tel: 773 117 381

POPTÁVKA BYTU
koupím byt na horách či blízko hor
- Šumava, Krkonoše, nebo Jizerky.

Na stavu nezáleží.
Děkuji za nabídky.
Tel: 773 117 381

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Až1 000 000 Kč
za STAROŽITNOSTI
obrazy, nábytek,
hodiny, hodinky,
porcelán, bronz,
stříbro, šperky, šavle
a jiné zajímavosti

PORADÍM
tel.: 603 505 686

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

731 911 992

VÝDĚLEK 215 Kč/hod.
Lokalita Buštěhrad u Kladna,

výborná dostupnost
z Veleslavína.

VOLEJTE 226 257 591!

Dlouhodobá práce
v moderním skladu!

NOKIKA s.r.o.
přijme

Strážné, recepční
a pracovníky úklidu
(administrativní budovy,
výrobní podniky v Praze)
Nabízíme:
• Platové ohodnocení
95,- až 120,- Kč/hod

• Vhodné pro OZP (pravidelný
měsíční příspěvek ke mzdě)

• Odměny, možnost záloh
• Možné jako dlouhodobá brigáda

Požadujeme:
• Čistý trestní rejstřík
• Certifikát strážného výhodou
• Nástup: červenec/srpen 2021

Kontakt:
tel.: 284 683 801, 604 299 622

800 110 707
spevakova@topsecurity.cz

Koleje a menzy UK hledají

SPECIALISTU
S ODBORNOU ZPŮSOBILOSTÍ

V OBLASTI BOZP A PO.
SŠ/VŠ vzdělání nejlépe technického

zaměření. Nástup dle dohody.
Kontakt: lenka.korcek@kam.cuni.cz

nebo tel.: 775 865 511.

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178



Mezinárodní olym-
pijský výbor dočas-
ně zastavil vyšetřo-
vání Američanky
Raven Saundersové.

Speciální disciplinární komi-
se MOV se bude zabývat pří-
padem běloruské atletky
Krysciny Cimanouské. Čtyřia-
dvacetiletá sprinterka uved-
la, že ji běloruští funkcionáři
nutili k odletu z olympij-
ských her v Tokiu do vlasti.
Cimanouská místo toho vče-
ra odcestovala do Vídně.
Mluvčí MOV Mark Adams

řekl, že disciplinární komise
vyslechne reprezentačního
trenéra Jurije Mojseviče
a funkcionáře Artura Šu-
maka. Tito dva běloruští funk-
cionáři údajně Cimanouskou
nutili, aby se kvůli kritickým

výrokům na sociálních sítích
na adresu vedení týmu vráti-
la předčasně do vlasti. Cima-
nouská se místo toho v nedě-
li obrátila na letišti v Tokiu
na japonskou policii a požá-
dala o ochranu. Po noci strá-
vené v letištním hotelu získa-
la v dějišti olympijských her
na polské ambasádě humani-
tární vízum.
Kromě Cimanouské se

do Běloruska nevrátí sedmi-
bojařka Jana Maximová a její
manžel, desetibojař Andrej
Kravčenko. Bělorusko opustil
kouč házenkářského Viťjazu
Minsk Konstantin Jakovlev.
Mezinárodní olympijský

výbor dočasně zastavil vyšet-
řování americké atletky Ra-
ven Saundersové kvůli její-
mu protestnímu gestu při
slavnostním vyhlášení soutě-
že koulařek na OH v Tokiu.
Stříbrnémedailistce zemře-

la matka. „Ráno jsme se do-
slechli velmi smutnou zprá-

vu o úmrtímatky Raven Saun-
dersové. MOV vyjadřuje Ra-
ven a její rodině účast. Je po-
chopitelné, že vzhledem
k těmto okolnostem je celý
proces na nějakou dobu zasta-
ven,“ uvedl Adams. Saunder-
sová během medailového ce-
remoniálu zvedla a překřížila
ruce do tvaru písmene X. Ges-
tomělo podle ní znamenat so-
lidaritu s utlačovanými. ČTK

Mawem je zraněný
Francouzský lezec Bassa
Mawem si v kvalifikaci na-
trhl biceps a musí na ope-
raci. Přijde tak o dnešní fi-
nále pro osm nejlepších.
Tím by se mohly zvýšit
šance medailové naděje
Adama Ondry. Mawem
měl být v rychlosti prvním
Ondrovým soupeřem.

Bábek neuspěl
Český dráhař Tomáš Bá-
bek neuspěl v kvalifikaci
sprintu. Ze 30 startujících
zajel 28. čas a nedostal se
mezi 24 postupujících.
Bábka ještě čeká jeho sil-
nější disciplína keirin. Ve
stíhacím závodu družstev
se radovali Italové ve svě-
tovém rekordu 3:42,032.

Ruska má covid
Úřadující mistryně Evro-
py Anna Černyševová při-
jde kvůli pozitivnímu tes-
tu na koronavirus o pre-
miéru karate na olympij-
ských hrách. Nákazu u ní
objevila kontrola po příle-
tu do Tokia. Černyševová
měla startovat v kategorii
do 55 kilogramů. ČTK

Komise sportovců

Novými členy komise sportov-
ců Mezinárodního olympijské-
ho výboru se stali i známí lidé.

● Členy jsou španělský basket-
balista Pau Gasol, plavkyně
Federica Pellegriniová z Itálie,
polská závodnice na horských
kolech Maja Wloszczowská
a japonský šermíř Juki Óta.
Mandát mají do OH 2028.

Další rekord
Američanka Sydney
McLaughlinová (na sním-
ku), která v sobotu oslaví
teprve 22. narozeniny, vy-
hrála finále v běhu
na 400 metrů překážek
ve světovém rekordu
51,46 sekundy. Na trůnu vy-
střídala svou krajanku Dali-
lah Muhammadovou, kte-
rá doběhla druhá. Bronz
získala Femke Bolová z Ni-
zozemska v evropském re-
kordu 52,03. Den po rekor-
du Nora Karstena Warhol-
ma se měnily tabulky také
ve stejné disciplíně žen. AP

Krátce

Běloruský případ
pro disciplinárku
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Mílařka Kristiina
Mäki se půl roku
po porodu dostala
v Tokiu do olympij-
ského finále.

Bylo to nádherné semifinále
na 1500 metrů a Kristiina
Mäki je díky novému české-
mu rekordu v olympijském fi-
nále. Sedmměsíců po porodu
vylepšila časem 4:01,23 re-
kord Ivany Walterové z roku
1986 o 61 setin sekundy.
Mäki doběhla v prvním rozbě-
hu sedmá, ale rychlý čas jí dá-
val naději na postup. Ten se
po skončení druhého semifi-
nále stal realitou. V něm
skončila Diana Mezuliáníko-
vá osmá a do finále neprošla.
Mäki už měla skoro zabale-

no a těšila se, že zítra uvidí
sedmiměsíčního syna Kaapa.
Ale bude muset vydržet, pro-

tože ještě nemá na olympij-
ských hrách v Tokiu hotovo.
„Chvíli jsem necítila vůbec

nic. Pak jestli se za chvíli ne-
probudím. Pak mi začalo do-
cházet, že si budu muset vy-
balit tašku a Kaapa tak rychle
neuvidím. To je jediná nevý-
hoda,“ líčila běžkyně s finský-
mi kořeny, co se jí honilo hla-
vou. Sportovci musí kvůli co-
vidovým pravidlům opustit
olympijskou vesnici co nejdří-

ve po závodě a Mäki se už
chystala na odjezd.
Do semifinálového boje ale

navzdory papírovým předpo-
kladůmnastoupila s odhodlá-
ním pod heslem, které si vy-
myslela už před rozběhem.
„Už ten vypadal, že jsem tam
poslední a budu si muset ‚vy-
rvat nohy z pr....', aby to stači-
lo aspoň na semifinále,“ uved-
la. Průběžné mezičasy ji v se-
mifinále trochu děsily. „Ob-

čas jsem se koukla na časomí-
ru a myslela si, že to nemůžu
vydržet. Ale naštěstí jo.“ Uve-
dené heslo pak ukázala po po-
stupu do kamery České televi-
ze při rozhovoru. Finále pobě-
ží Mäki zítra ve 14.50 SELČ.
Čtvrtkařka Lada Vondrová

byla v prvním semifinále po-
slední, osmá, za 51,62 sekun-
dy a do finále nepostoupila.
Dnes pokračují soutěže více-
bojařů druhým dnem. ČTK

Basketbalistky USA porazily
ve čtvrtfinále Austrálii jasně
79:55 a v semifinále se zítra
střetnou se Srbskem. Historic-
ký úspěch si připsalo domácí
Japonsko, které vyřadilo po
dramatické koncovce Belgii
86:85 a při první účasti v se-
mifinále OH se utká s Francií.
I ve volejbalovém turnaji

se zítra v bitvě o finále střet-
nou Američanky se Srbkami.
Druhou semifinálovou dvoji-
ci tvoří Jižní Korea a Brazílie.
V semifinále turnaje házen-

kářek se v Tokiu stejně jako
v Riu střetnou Rusky s Norka-
mi. Ruské obhájkyně zlata po-
razily ve čtvrtfinále 32:26 Čer-
nou Horu, mistryně Evropy

Norky zdolaly 26:22 Maďar-
sko. Druhý finalista vzejde ze
souboje Francie se Švédskem.
Pozemní hokejistky Nizo-

zemska deklasovaly v semifi-
nále turnaje v Tokiu 5:1 šam-
pionky z Ria Britky a zahrají
si popáté za sebou pod pěti
kruhy o zlato. V zítřejším fi-
nále bude soupeřem mistryň
světa Argentina, která porazi-
la 2:1 Indii.
Prvními finalisty baseballo-

vého turnaje se stali hráči do-
mácího Japonska, když pora-
zili Jižní Koreu 5:2, ta má ale
šanci vše napravit. Dnes se
střetne s týmem USA, který
porazil Dominikánskou re-
publiku 3:1. ČTK

Míčové sporty.
Tři postupy USA

Poslední detaily pro Peking
Půl roku před zahájením zimních olympijských her
v Pekingu se v čínském hlavním městě dolaďují poslední
detaily. Všech dvanáct sportovišť je připravených, napří-
klad skokanské můstky (na snímku nahoře), dokončena
je také drtivá většina mimosoutěžních staveb či dálnice
a rychlodráha spojující jednotlivé oblasti. Finišuje rekon-
strukce Národního stadionu, na kterém se stejně jako bě-
hem letních her v roce 2008 uskuteční zahajovací i závě-
rečný ceremoniál. Peking je prvním městem, které bude
hostit letní i zimní olympijské hry. Posun her v Tokiu
zkomplikoval práci řady národních olympijských výborů
včetně českého. Zařizovat se museli aklimatizační kempy
pro sportovce, zázemí Českého domu nebo chystat olym-
pijské festivaly pro fanoušky v Česku. ČOV věří, že by
v Číně mohlo startovat až 125 českých sportovců. MAFRA

Instagram
Ani nejrychlejší žena svě-
ta nemůže porušovat vy-
sílací práva. Jamajská
běžkyně Elaine Thompso-
nová-Herahová, která zís-
kala v Tokiu sprinterský
double, má na dva dny
zablokovaný účet na In-
stagramu poté, co zde
zveřejnila videozáznamy
svých vítězných závodů.
Thompsonová-Herahová
se ještě zúčastní štafety
na 4x100 metrů, jejíž finá-
le se běží zítra. AP

Kristiina Mäki nemohla uvěřit postupu do finále. AP

Oštěpaři postoupili

Čeští oštěpaři Vítězslav Vese-
lý a Jakub Vadlejch uspěli
v kvalifikaci, oba předvedli
své letošní maximum a v so-
botu si zopakují finále z Ria.

● Vadlejch posledním poku-
sem hodil 84,93 metru, což
byl čtvrtý nejlepší výkon. Ve-
selému výkon 83,04 metru
vynesl osmé místo.

Strakonický vodní pólista
Martin Faměra má blízko
k olympijské medaili. V To-
kiu nastupuje za Španělsko,
které si včera zajistilo postup
do semifinále, když porazilo
Spojené státy americké 12:8.
„Zažívám absolutní vrchol
své kariéry,“ řekl Faměra.
Před šesti lety získal angaž-
má v Barceloně a krátce nato
Španělé projevili zájem, aby
je reprezentoval. Faměra zís-
kal španělský pas až loni
na jaře. Už v tu dobu s ním re-
prezentace počítala pro OH.
Semifinále se hraje zítra. ČTK

Krátce

PROFIMEDIA
Čísla dne

19,62
Kanadský sprinter Andre
de Grasse v Tokiu k bronzové
medaili na stovce přidal olym-
pijské zlato v běhu na 200 me-
trů v čase 19,62 sekundy.

488
Vzpěrač Jiří Orság byl v nej-
těžší kategorii nad 109 kg
po třech neúspěšných poku-
sech v nadhozu diskvalifiko-
ván a jako jediný ze třinácti
účastníků nebyl klasifikován.
Zlato získal Gruzínec Laša Ta-
lachadze v novém světovém
rekordu ve dvojboji 488 kilo-
gramů, trhu 223 kilogramu
i nadhozu 265 kilogramů.

Vodní pólo. Za
medailí i ČechDvě nové stanice

Skupina Nova spustí
13. srpna dva nové spor-
tovní kanály Nova Sport 3
a 4. Stanice budou mimo
jiné vysílat Ligu mistrů
UEFA, italskou Serii A,
španělskou LaLigu a ně-
meckou Bundesligu. Dis-
tribuční práva na soutěže
získala TV Nova díky nové-
mu partnerství se Saran
Media Group. Na nové sta-
nice se mohou lidé těšit
v nabídce O2 TV, T-Mobile
Czech Republic, Slovak Te-
lekom a DIGI Slovakia.

Van Gaal je zpět
Trenér Louis Van Gaal už
potřetí povede nizozem-
skou fotbalovou reprezen-
taci. Nástupce Franka
de Boera podepsal smlou-
vu do MS 2022 v Kataru.

Vlastní gól
Fotbalisté Slavie prohráli
v utkání 3. předkola Ligy
mistrů s Ferencvárosem
0:2. Vlastní gól si dal Ta-
ras Kačaraba a z penalty
zvýšil Ihor Charatin. Odve-
ta se hraje příští úterý. ČTK

Setkání se synem odloží


